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STATIC BENDING STRENGTH
OF SANDWICH COMPOSITE PLATES WITH TETRACHIRAL 

HONEYCOMBS

Alexey V. Mazaev, Marina V. Shitikova 
Voronezh State Technical University, Voronezh, RUSSIA

Research Institute of Building Physics of Russian Academy of Architecture and Construction Sciences, Moscow, 
RUSSIA

Abstract: The article presents a numerical strength analysis of sandwich plates with solid face layers and tetrachiral 
honeycomb core layer under static bending conditions. An aluminum alloy was chosen as the material of plates. For 
honeycomb core layers, the discretization (number of unit cells) and the relative density were varied with a constant 
thickness. Calculations were performed for the case of bending with rigidly clamped ends and three-point bending 
within the framework of the theory of elasticity by the finite element method. The strength analysis enables one 
to determine the load values, at which the maximal stresses according to the von Mises criterion were equal to the 
conventional yield stress of the material. The aim of this work is to study the effect of discretization and relative 
density of honeycomb core layers of tetrachiral type on the strength of sandwich plates. 

Keywords: composite plates, tetrachiral honeycombs, multilayer plates, strength analysis, static bending,
finite element method

ПРОЧНОСТЬ СЛОИСТЫХ КОМПОЗИТНЫХ ПЛАСТИН
С ТЕТРАКИРАЛЬНЫМИ СОТАМИ

ПРИ СТАТИЧЕСКОМ ИЗГИБЕ

А.В. Мазаев, М.В. Шитикова
Воронежский государственный технический университет, г. Воронеж, РОССИЯ

Научно-исследовательский институт строительной физики РААСН, г. Москва, РОССИЯ

Аннотация: В работе производился численный анализ прочности слоистых композитных пластин со сплош-
ными внешними слоями и сотовой прослойкой тетракирального типа в условиях статического изгиба. В 
качестве материала пластин выбран алюминиевый сплав. У сотовых прослоек варьировалась дискретизация 
(количество элементарных ячеек) и относительная плотность при постоянной толщине. Расчеты производи-
лись при жестком защемлении с торцов и трехточечном изгибе в рамках теории упругости методом конечных 
элементов. В процессе анализа прочности определялись значения нагрузки, при которых максимальные на-
пряжения по критерию Мизеса приравнивались к условному пределу текучести материала. Целью работы 
является изучение влияния дискретизации и относительной плотности сотовых прослоек тетракирального 
типа на прочность композитных пластин.

Ключевые слова: композитные пластины, тетракиральные соты, многослойные пластины, анализ прочности, 
статический изгиб, метод конечных элементов
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CONCLUSIONS

Based on the results of the numerical analysis, 
it has been shown that composite plates with 

tetrachiral honeycombs with a relative density 
of honeycomb cores from 20 to 70% have a 
significantly higher strength relative to solid 
plates with an equal volume of a solid body. At
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